
1 

 
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2008 

 
z sesji Rady Miasta Helu, która odbyła się dnia 29 października 2008 roku w 
sali posiedzeń budynku Urzędu Miasta. 
 
 
Godzina rozpoczęcia 1000            godzina zakończenia 1700   

 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miasta Helu Edward Mrozik. Przywitał 
gości zaproszonych w celu podzielenia się spostrzeżeniami i uwagami na temat 
bezpieczeństwa i porządku publicznego w Helu i powiecie.  
Stwierdził prawomocność obrad. Na ogólną ilość ustawowego składu Rady 15, 
w sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu). 
Nieobecni: Drewing Sebastian, Jarosz Zofia. 
Zastępca burmistrza wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektów 
uchwał w sprawie: 

1. wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Helu za udział w działaniu ratowniczym 
lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 
Pożarną lub Gminę Hel (projekt uchwały nr 5) – z projektem radni 
zapoznali się na komisjach, 

2. udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
(projekt uchwały nr 6) – dofinansowanie zakupu modułów SMS-owego 
systemu powiadamiania o zdarzeniu oraz rocznych kosztów utrzymania 
funkcjonowania systemy dla Komendy Powiatowej PSP w Pucku. 

Rada Miasta przyjęła wniosek jednogłośnie 12 głosami „za”. 
Rada Miasta przyjęła jednogłośnie 12 głosami „za” porządek obrad z wyżej 
wymienionymi zmianami (porządek obrad bez zmian stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Część druga 
Ad. do pkt 1. 
Zastępca burmistrza poinformował, że wpłynęły dwa wnioski od radnego 
Chronia które dotyczyły: 
- likwidacji przejścia dla pieszych usytuowanego przy zakręcie drogi nr 216 
przyległego do wjazdu na teren WZW „Czajka”. 
W powyższej sprawie wysłano wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
Gdańsku. 
- możliwości zorganizowanie bezpłatnych szczepień przeciw grypie dla osób 
powyżej 70 roku życia. 
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W bieżącym roku gmina nie dysponuje środkami na powyższy cel, dlatego nie 
będzie mógł być zrealizowany. 
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że dnia 9 września złożyła wniosek o 
przesunięcie 800 zł na dalszą promocje zdrowia jednak do tej pory nie otrzymała 
odpowiedzi. 
Zastępca burmistrza poinformował, że wyjaśni powyższą sprawę w trakcie 
sesji.  
Ad. do pkt 2 
Radna Janiak zapytała, czy Państwo Sikora mogą wykupić mieszkanie bez 
wytyczonej drogi dojazdowej. 
Radny Motyka wnioskował o usunięcie samochodu marki Mazda z parkingu na 
ul. Kaszubskiej. Zapytał jednocześnie, gdzie zostaną zamontowane anteny 
Polskiej Telefonii Komórkowej Centertel.  
Radny Oniszczuk zapytał, czy wiadomy jest termin konkursu składania 
projektu na modernizację sieci wodno-kanalizacyjnej. 
Radna Matuszewska prosiła o czynienie starań o uruchomienie basenu 
znajdującego się na terenie portu wojennego oraz sprzątanie lasu, który 
zanieczyszczany jest bez względu na porę roku. 
Radna Konarska poprosiła o informacje na temat utworzenia bazy leczniczej 
dla żołnierzy powracających z misji. Zapytała jednocześnie, czy prawdziwe są 
informacje dotyczące likwidacji szpitala w Helu. 
Przewodniczący Rady zapytał kiedy rozpoczną się zaplanowane prace w 
budynku przy ul. Wiejskiej 47. 
Ad. do pkt 3 

a) Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pucku pan inspektor 
Piotr Bolin poinformował, że: 

- na przestrzeni ostatnich trzech lat liczba przestępstw na terenie powiatu 
maleje, lata 2006-2008 - 40% spadek, 
- ogólna wykrywalność na przestrzeni trzech lat utrzymuje się na poziomie 
ponad 70% i z każdym rokiem jest wyższa, 
- wykrywalność przestępstw kryminalnych wzrasta i jest na poziomie 54,5%, 
- w zakresie 9 miesięcy najważniejszym sprawdzianem i okresem dla 
funkcjonariuszy jest sezon letni w który jest największa liczba przestępstw i 
zadań spoczywających na Policji, 
- gmina Hel otrzymała dodatkowe siły policyjne w okresie sezonu letniego, 
- 150 etatów posiada Komenda Powiatowa z czego 40 policjantów trafiło na 
teren całego powiatu, a 8 do komisariatu, 
- w sezonie nie było zdarzeń, które w sposób szczególny absorbowałyby 
Komendę Powiatową, 
- rozbudowywany jest Komisariat Policji w Juracie i w przyszłym roku 
będzie funkcjonował całodobowo, 
- gmina Hel współfinansowała zakup radiowozu, 
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- prowadzą nabór do policji puckiej i dobrze byłoby, żeby były to osoby z 
Helu, na dzień 1 listopada będzie 11 wakatów. 
Pan asp. Paweł Budzisz reprezentujący Komisariat Policji w Juracie dla 
gmin Hel i Jastarnia poinformował, że: 
- czasowo komisariat został przeniesiony do Urzędu Miasta  na ul. Portową, 
- liczba przestępstw maleje, 
- przez pół roku do miesiąca czerwca jest mniej zdarzeń niż w sezonie 
letnim, 
- w I półroczu było 400 interwencji i prawie tyle samo w sezonie przez dwa 
miesiące, 
- ujawniono 26 przestępstw przeciwko mieniu w I półroczu i tyle samo w 
sezonie, 
- wsparcie dodatkowymi funkcjonariuszami na sezon ma duże znaczenie, 
- współpracuje z panią pedagog i dyrektor szkoły, 
- dużo skierowano wniosków do Sądu Grodzkiego. 
Radny Chroń poinformował, że był uczestnikiem kolizji drogowej 
potrzebował pomocy dlatego wybrał numer 112 i zgłosiła się osoba będąca w 
siedzibie komisariatu w Wejherowie, która zasugerowała zadzwonienie do 
komisariatu w Pucku. 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji poinformował, że 
obowiązkiem dyżurnego jest przełączenie rozmowy i przejecie inicjatywy. 
Radna Matuszewska zaproponowała umieszczenie informacji o naborze do 
policji w biuletynie UM, „Helskiej Blizie” i telewizji regionalnej. Zapytała 
również, czy przewidziana jest forma plakatu z informacjami o 
dzielnicowych. 
Radna Konarska prosiła po raz kolejny o patrole piesze policji a nie 
samochodowe, szczególnie w weekendy kiedy zbiera się młodzież przy 
garażach i śmietnikach. 
Radna Borowiec-Pytel prosiła o legitymowanie grup kapturowych w wieku 
10-12 lat, które otrzymują narkotyki od dilerów którzy są w Helu znani. 
Radna Michniewicz-Borkowska podziękowała Panu Budziszowi za 
udzielanie pełnego zabezpieczenia harcerzom podczas sezonu letniego. 
Radny Chroń prosił o kontynuowanie działań dotyczących wizyt 
policjantów i żandarmów w strojach służbowych na terenie szkoły. 
Pan Budzisz poinformował, że od miesiąca listopada funkcjonariusze Policji 
będą obecni w szkole. 
Zastępca burmistrza stwierdził, że należy zgłaszać na bieżąco do Policji 
prośby o interwencje wśród młodzieży, gdyż podjęte szybkie działania na 
pewno przyniosą lepszy efekt. Następnie prosił o poinformowanie na co 
zostanie przeznaczone w przyszłym roku dofinansowanie komisariatu. 
Przewodniczący Rady prosił o:  
- objęcie szczególną opieką terenu byłego kina „Wicher” i sklepu 
„Jastarniczki” z piątku na sobotę i soboty na niedzielę, 
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- przejrzenie na trasie Jurata-Hel znaków drogowe dotyczących ograniczenia 
prędkości, gdyż w niektórych wypadkach nie są życiowo ustawione. 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji poinformował, że: 
- poleci zbadać problem ustawienia znaków Naczelnikowi Sekcji Ruchu 
Drogowego, 
- dofinansowanie otrzymane od gmin zostanie przeznaczone na wyposażenie 
komisariatu. 
Prokurator Rejonowy Pan Piotr Styczewski poinformował, że: 
- funkcję prokuratora rejonowego w Pucku pełni od 6 miesięcy, 
- stara się pracować na nowy wizerunek prokuratury, jest to instytucja która 
ma służyć ludziom, 
- w Pucku zatrudnionych jest 8 prokuratorów, 
- prokuratura zajmuje się sprawami, które przygotuje Policja, prowadzi 
postępowanie przygotowawcze, 
- bez sprawnie pracującej Policji nie ma sprawnie pracującej prokuratury, 
- w ciągu pół roku nie było na terenie Helu sprawy skierowanej do sądu, 
- od początku roku wpłynęło do prokuratury 2461 spraw, 
- 33 sprawy przypadają na jednego prokuratora, 
- procent spraw zakończony aktem oskarżenia wynosi 40,1%, 
- ogółem podejrzanych którym przedstawiono zarzuty było 991 z czego 768 
osób oskarżono, 
- tymczasowo aresztowanych było 10 osób, 
- nie było w Helu ciężkich przypadków przestępczości, 
- prokuratura zajmuje się również udziałem w postępowaniach cywilnych i 
administracyjnych. 
Radna Michniewicz-Borkowska zapytała, czy można wystąpić o wysłanie 
na przymusowe leczenie osoby uzależnionej.  
Prokurator Rejonowy wyjaśnił, że wystąpić o leczenie może każdy, ważne 
jest żeby zgłoszenie nie było anonimowe. 
Radny Wojna stwierdził, że poprawa statystyki wynika z wyjazdu części 
osób za granicę i przebywania w więzieniu. Zdaniem radnego należałoby się 
przygotować na powrót tych wszystkich ludzi. 
Prokurator Rejonowy stwierdził, że piesze patrole i współpraca 
mieszkańców z Policją daje duże efekty. 
Radny Wojna poinformował, że przy konstruowaniu budżetu radni 
zastanowią się nad przeznaczeniem środków na monitoring miasta. 
Przewodniczący Rady podziękował służbom mundurowym i panu 
prokuratorowi za skuteczną współpracę. 
Komendant Powiatowy PSP st. kpt. Mikołaj Gierasimiuk przedstawił 
statystykę zdarzeń dla całego powiatu puckiego oraz miasta Helu (statystyka 
stanowi załącznik do protokołu). 
Zastępca burmistrza w imieniu OSP Hel poinformował, że 
zmodernizowano kotłownie OSP, zakupiono został sprzęt do ratownictwa 
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medycznego i pompę do nożyc. Podziękował jednocześnie komendantowi 
PSP za pomoc przy wycince drzew. 
Radny Oniszczuk poprosił o wyjaśnienie kto będzie ponosił koszty 
wysyłania SMS po zakupieniu modułu. 
Komendant Powiatowy poinformował, że w kwocie 800 zł wliczone są już 
SMS do końca roku natomiast na kolejny rok powinno wystarczyć 800 zł 
ponieważ moduł już będzie kupiony. 
Przewodniczący Rady poprosił o informację, czy nabór ochotników do 
Straży Pożarnej oraz sprzęt PSP jest wystarczający. 
Komendant Powiatowy poinformował, że PSP posiada dobry sprzęt a 
ratowników nigdy nie jest za dużo, ograniczenie wiekowe wynosi 55 lat. 
Radna Michniewicz-Borkowska wyjaśniła, że w Helu odbył się wielobój 
pożarniczy i było 60 uczestników z czego 22 osoby to młodzieżówka z Helu. 
Przewodniczący Rady podziękował komendantowi za wykonywaną pracę. 
Pan major Czesław Kraszewski reprezentujący Straż Graniczną 
poinformował, że: 
- ochrona ładu i bezpieczeństwa w strefie nadgranicznej jest jednym z 
priorytetów zadań SG, 
- największy nacisk kładziony jest na walkę z nielegalną emigracją, 
- w placówce jest ponad 70 funkcjonariuszy,  
- SG bierze udział we wspólnych patrolach z pozostałymi służbami 
mundurowymi, 
- największą współpracę utrzymuje ze wszystkimi komendami Policji na 
terenie powiatu, 
- funkcjonariusze na terenie Helu i Jastarni brali udział w 290 patrolach, 
- w trakcie patroli dokonano legitymowania 246 obywateli, 192 pojazdów, 
nałożono 113 mandatów, udzielono 69 pouczeń i zatrzymano jednego 
nietrzeźwego kierowcę, 
- zagrożenie przestępczością i wykroczeniami w Helu spada, 
- prowadzą pogadanki na temat ostrzeżenia młodzieży przed zażywaniem 
narkotyków. 
Radna Michniewicz-Borkowska podziękowała SG za pokazy z psami jakie 
wykonują na obozie harcerskim podczas sezonu letniego. 
Komendant Placówki ŻW Pan st. chor. szt. Dariusz Tatara poinformował, 
że: 
- nastąpił znaczny spadek zagrożeń związanych z przestępczością i 
wykroczeniami na terenie gminy w wys. 32%, 
- na terenie gminy wszczęto 25 postępowań karnych z czego: 21 to są 
popełnione przestępstwa przez żołnierzy na terenie zamkniętym wojskowym, 
2 czyny przeciwko życiu rodzinnemu, 1 ruchowi drogowemu, 1 przeciwko 
życiu i zdrowiu, 
- 17 postępowań zakończyło się aktami oskarżenia, 
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- odnotowano 2 wykroczenia w których prowadzono postępowanie 
wyjaśniające: kierowanie autem po spożyciu alkoholu, uszkodzenie mienia 
należącego do WAM, pozostałe wykroczenia były rozpatrywane w drodze 
mandatów karnych kredytowanych, 
- placówka wystawiła 530 różnego rodzaju patroli w tym 274 całodobowych, 
118 pieszych, 
- w ramach akcji  „Razem bezpiecznie” prowadzonej z Policją, SG podjęto 
szczególną kontrolą patrolową obszary kolejowe i trasy kolejowe (27 
patroli), 
- na okres sezonu letniego uzyskał wsparcie w postaci 10 żandarmów z 
oddziału specjalnego ŻW w Gliwicach, 
- odbyto 133 wspólnych patroli z innymi służbami, 
- wpływ na obniżenie sytuacji zagrożenia ze strony osób podlegających 
jurysdykcji ŻW, wojskowych sądów karnych, mają czynniki: 
uzawodowienie, tj. odchodzenie od służby zasadniczej, zmniejszenie stanów 
osobowych w jednostkach wojskowych, większa świadomość prawna 
żołnierzy, praca profilaktyczna, 
- wykonano 171 różnego rodzaju czynności profilaktycznych, część w 
ramach akcji „Bezpieczne wakacje” i 3 spotkania w szkołach, 
- do końca roku Placówka ŻW będzie zawodowa. 
Radna Michniewicz-Borkowska podziękowała ŻW za udzielaną pomoc 
podczas trwania obozu harcerskiego. 
Komendant Placówki ŻW poinformował, że do końca roku Placówka ŻW 
zostanie przeniesiona do obecnego punktu bazowania. 
Przewodniczący Rady poinformował, że ŻW i SG to służby które widoczne 
są na terenie miasta i podziękował za trud, wysiłek jaki wkładają w pracę. 

Następnie przewodniczący rady wstrzymał omawianie pkt.3 ppkt a) i poprosił o 
przejście do pkt 4 ppkt a) projekt uchwały nr 1. 
Zastępca burmistrza poinformował, że wszyscy zainteresowani otrzymali 
projekt uchwały wraz z załącznikami. Następnie odczytał uzasadnienie do 
projektu uchwały które stanowi załącznik do protokołu. Poprosił o naniesienie 
poprawek do projektu uchwały według których: 
-) § 1 ust 1 otrzymał brzmienie: „Ustanawia się zespół przyrodniczo - 
krajobrazowy pod nazwą "Helski Cypel", zwany dalej "zespołem", obszar o 
powierzchni 292,8505 ha, składający się z nieruchomości wymienionych w 
załączniku nr 1 do niniejszej uchwały, położony w województwie pomorskim, 
powiecie puckim, gminie Hel, w granicach oznaczonych na mapie 1:25.000 - 
stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszej uchwały.”, 
-) § 2 otrzymał brzmienie: „W stosunku do zespołu zabrania się: 

1) niszczenia, uszkadzania lub przekształcania obiektu lub obszaru; 
2) wykonywania prac ziemnych trwale zniekształcających rzeźbę terenu, 

z wyjątkiem prac związanych z zabezpieczeniem przeciwsztormowym 
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lub przeciwpowodziowym albo budową, odbudową, utrzymywaniem, 
remontem lub naprawą urządzeń wodnych; 

3) uszkadzania i zanieczyszczania gleby; 
4) dokonywania zmian stosunków wodnych, jeżeli zmiany te nie służą 

ochronie przyrody albo racjonalnej gospodarce rolnej, leśnej, wodnej 
lub rybackiej; 

5) likwidowania, zasypywania i przekształcania naturalnych zbiorników 
wodnych oraz obszarów wodno-błotnych; 

6) wydobywania do celów gospodarczych skał, w tym torfu, oraz 
skamieniałości, w tym kopalnych szczątków roślin i zwierząt, a także 
minerałów i bursztynu; 

7) umyślnego zabijania dziko występujących zwierząt, niszczenia nor, 
legowisk zwierzęcych oraz tarlisk i złożonej ikry, z wyjątkiem 
amatorskiego połowu ryb oraz wykonywania czynności związanych z 
racjonalną gospodarką rolną, leśną, rybacką i łowiecką; 

8) zbioru, niszczenia, uszkadzania roślin i grzybów na obszarach 
użytków ekologicznych, utworzonych w celu ochrony stanowisk, 
siedlisk lub ostoi roślin i grzybów chronionych; 

9) umieszczania tablic reklamowych.”. 
Radny Oniszczuk poinformował, że:  
- Półwysep Helski i wody przyległe są objęte ochroną ponieważ zostały 
zaliczone do europejskiej sieci Natura 2000,  
- utworzony NPK jest formą ochrony obszaru, 
- władze i rada chcą chronić to, co jest dla miasta niezbędne do 
zrównoważonego rozwoju, tj. przyroda, zabytki, czyste powietrze, ładne 
krajobrazy, widoki na morze, 
- projekt uchwały pozwoli na prawne usankcjonowanie ochrony szczególnych 
miejsc w Helu, 
- jeżeli pozwoli się na degradację omawianych terenów, miasto przestanie być 
atrakcyjne dla ludzi z zewnątrz, 
- objęcie formą prawną wskazanych w projekcie uchwały terenów jest 
inicjatywą pozytywną dla całego miasta. 
Pan Lech Wyszyński przedstawiciel RZI poinformował, że: 
- popiera wykreślenie z § 2 ust. 6 dotyczącego zmiany sposobu użytkowania 
ziemi, 
- w wykazie działek stanowiącym załącznik do uchwały znajduje się 6 działek 
będących w trwałym zarządzie RZI Skarb Państwa MON na których mogą być 
prowadzone inwestycje, 
- RZI użytkuje od Lasów Państwowych na podstawie umowy użyczenia 92 ha 
które są objęte uchwałą, zgodnie z decyzją ministra są to tereny zamknięte, 
tj.43%,  
- rada proponuje obostrzenia prawne do planowanych inwestycji i pewne 
utrudnienia związane z prowadzeniem funkcji dla których te tereny zostały 
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ustanowione, 
- prosił o rozważenia możliwości wyłączenia terenów które są w trwałym 
zarządzie ponieważ muszą być tam prowadzone inwestycje, zmiany, 
- należałoby uchwałę doprecyzować, żeby kwestia odwołań i zaskarżeń nie 
miała miejsca, 
- nie wie jak prawnie byłby egzekwowany zakaz zbieranie grzybów (§ 2 ust. 10 
proj. uchwały), 
- przekazanie obiektów militarnych ma nastąpić po wydzieleniu geodezyjnym 
działek za zgodą nadleśnictwa, przekształceniu, przejęciu w trwały zarząd, 
- pozostałe środki trwałe na których przekazanie nadleśnictwo nie wyraziło 
zgody mają być rekultywowane, a nie jest to zgodne z przedstawionym 
projektem uchwały.  
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że podjęcie uchwały nie jest zamiarem 
zaszkodzenia realizacji zadań wojska, ustawa o ochronie przyrody pewne cele 
stawia ponad celami zwianymi z ochroną przyrody i zakazy wprowadzone 
uchwałą RM Helu są wyłączone dla realizacji pewnych celów np.: prac 
wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, realizacji inwestycji celu 
publicznego, zadań z zakresu obronności kraju w przypadku zagrożenia 
bezpieczeństwa państwa, likwidowania nagłych zagrożeń bezpieczeństwa 
powszechnego i prowadzenia akcji ratowniczych. W związku z powyższym 
obawy pana Wyszyńskiego są nieuzasadnione ponieważ ustawodawca 
przewidział cele ponad ochroną przyrody. 
Pani mecenas stwierdziła, że ust.10 projektu uchwały mówi o zbiorze, 
niszczeniu, uszkadzaniu roślin i grzybów na obszarach użytków ekologicznych, 
utworzonych w celu ochrony stanowisk, siedlisk lub ostoi roślin i grzybów 
chronionych, a nie zakazuje zbierania wszystkich grzybów. 
Pan Tomasz Wilczanowski przedstawiciel Nadleśnictwa Wejherowo 
poinformował, że popiera inicjatywę pana burmistrza i rady. Stwierdził 
jednocześnie, że w przyszłości podobnym rozwiązaniem można byłoby objąć 
większy obszar wraz z rejonem baterii Schleswig Holstein i wieży dalmierza. 
Opracowanie powinno być rozszerzone o założenia dotyczące ochrony 
zabytków. Następnie zaapelował o wzmożenie nadzoru nad zadaniami jakie 
wykonywane są w obszarze baterii Schleswig Holstein ponieważ przekraczają 
uzgodnione zasady udostępniania terenu przez nadleśnictwo. 
Radny Oniszczuk poinformował, że: 
- ze względu na możliwości prawne została wybrana forma ochrony w postaci 
zespołu przyrodniczo-krajobrazowego, 
- przedstawiony obszar można określić wytyczonymi geodezyjnie granicami 
działek, 
- można byłoby objąć forma ochrony pozostałe militaria i wtedy byłaby ochrona 
prawna nad całością możliwości turystyczno-wizytowych w Helu, 
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- nie wszystkie obiekty militarne wpisane są do rejestru zabytków, część 
przeznaczonych jest na obronność państwa mimo, że utraciły swoją militarną 
funkcje, 
- szczegóły w jaki sposób obiekty będą użytkowane - to jest przyszłość na którą 
obecnie nie można odpowiedzieć. 
Pan Janusz Lemant dyrektor oddziału terenowego AMW poinformował, że 
kilka działek na omawianym obszarze jest w gestii AMW dlatego zapytał jak 
radni wyobrażają sobie zagospodarowanie terenu przez inwestorów. 
Pani Grażyna Pachut zastępca dyrektora oddziału terenowego AMW 
poinformowała, że na omawianym terenie są obiekty użytkowane obecnie przez 
ŻW, dlatego zapytała jaka jest koncepcja zagospodarowania obszaru. 
Pan Andrzej Siemoński dyr. WAM Oddz. Regionalny w Gdyni poinformował, 
że:           
- WAM na omawianym terenie posiada działkę 21 arów przy ul. Kuracyjnej, 
która jest zabudowana, 
- powyższa działka przeznaczona jest do sprzedaży jednak jeżeli przejdzie 
uchwała i ukaże się w Dz. Urz. Woj. Pom. to WAM wycofa się ze sprzedaży, 
- WAM oczekuje stanowiska pana burmistrza i rady, gdyż nieruchomość może 
być przejęta przez gminę na warunkach korzystnych dla obu stron. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- podejmując uchwałę nie przesądzamy w jaki sposób teren będzie 
zagospodarowany, jednak każda forma zagospodarowania i wykorzystania 
istniejących obiektów musi być zgodna z założeniami zespołu przyrodniczo-
krajobrazowego, 
- w obiekty dzisiaj wykorzystywane przez wojsko i ŻW nikt nie będzie 
ingerował, dopiero po zaprzestaniu ich wykorzystywania powinny pełnić 
funkcje związane z formą ochrony przyrody i eksponującą walory przyrodnicze, 
środowiskowe, historyczne, 
- będzie musiał być powołany zarząd dla zespołu dla utrzymania nadzoru i 
kontroli nad obszarem, który będzie mógł mieć siedzibę np. w istniejących 
budynkach, 
- trzeba będzie stworzyć zaplecze dla odwiedzających, 
- realizacja powyższych celów nie jest rolą AMW i WAM, 
- gmina jest otwarta na propozycje związane z przekazaniem nieruchomości na 
warunkach korzystnych dla wszystkich zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Radna Janiak stwierdziła, że trzeba wspomagać rozwój turystyki a cypel jest 
największą atrakcją która nie może być zabetonowana. 
Wiceprzewodniczący Rady Mirosław Oniszczuk odczytał projekt uchwały, 
wraz z naniesionymi poprawkami, w sprawie ustanowienia zespołu 
przyrodniczo-krajobrazowego „Helski Cypel”. 
Rada Miasta w obecności 12 radnych – jednogłośnie 12 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVI/155/08 w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo-
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krajobrazowego „Helski Cypel”, która stanowi załącznik do protokołu wraz z 
wynikiem imiennego głosowania. 
 
Powrót do omawiania pkt 3. 

b) Pan Tadeusz Muża poinformował, że: 
- Rada Powiatu Puckiego w ostatnim okresie zajmowała się w większości 
problemem szpitala puckiego, zadłużenie szpitala wynosi ponad 8 mln. zł. W 
czerwcu powstała spółka z o.o. nazwana „Szpital pucki” i będzie działała na 
zasadzie prawa kodeksu spółek handlowych. 100% kapitału jest własnością 
samorządu powiatowego i trwa procedura zarejestrowania. Został ogłoszony 
konkurs na stanowisko dyrektora jednak w dniu podpisania umowy osoba 
wybrana zrezygnowała, więc został ogłoszony konkurs na stanowisko 
prezesa jednak do czasu rozstrzygnięcia stanowisko będzie piastował  
sekretarz miasta Pan Janusz Łęgowski bez prawa pobierania pensji. Na 
usługi laboratoryjne firma z zewnątrz wygrała przetarg i w skali rocznej 
będzie to 300 tys. zł oszczędności. Powiat przeznaczył na rok 2008 kwotę 1 
mln. zł na prace przystosowujące szpital do wymogów. Dostosowanie 
szpitala do obowiązujących wymogów wyniosłoby ok. 15 mln. zł. W 
przyszłym roku będzie zakupiona karetka do ratownictwa medycznego. 
- ogłoszony został konkurs na realizację zadań publicznych dla stowarzyszeń 
i organizacji pozarządowych, na ten cel powiat przeznaczył 200 tys. zł w 
dziedzinach promocja i ochrona zdrowia, edukacja, kultura, kultura fizyczna, 
wspieranie osób niepełnosprawnych, porządek publiczny i bezpieczeństwo 
obywateli, ochrona środowiska i przyrody, promocja powiatu i turystyka, 
- została wykonana droga przez łąki-koszt 420 tys. zł  za odcinek 560 m, cały 
koszt wyremontowania drogi szacuje się na 200 mln. zł, 
- powiat wyraził wolę przystąpienia do programu „Orlik 2012” w celu 
wybudowania kompleksu boisk przy Zespole Szkół Ponadgimnazialnych w 
Pucku, 
- wybudowane zostanie lądowisko dla helikopterów na terenie PSP w Pucku, 
- zostały wprowadzone zmiany koalicyjne w powiecie puckim, podpisana 
umowa klubu radnych ziemi puckiej w celu szybkiego procesu udzielania 
pomocy szpitalowi puckiemu. 
Radna Janiak zapytała, czy coś wiadomo na temat likwidacji helskiego 
szpitala. 
Radny Chroń podał, że informacje dotyczą wyłączenia spod MON i 
przekazaniu szpitala przez organ założycielski pod zarząd samorządu ale nie 
mówi się o likwidacji. 
Radny Wojna zapytał, czy zostaną zaplanowane dodatkowe środki dla 
miasta Helu na 2009 rok. 
Pan Muża poinformował, że z FOŚ miasto przez 5 lat dostawało środki na 
remont kanalizacji burzowej ul. Lipowej, Rybackiej, Plażowej, wniosek w br. 
został złożony w terminie więc może miasto otrzyma środki w 2009 roku. 



11 

a) Pan Czesław Bubienko p.o. komendanta SM przedstawił sprawozdanie z 
działalności Straży Miejskiej w Helu (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Miasta zapytał ile przeprowadzono kontroli dotyczących 
wywozu nieczystości i jak się zakończyły. 
Pan Bubienko poinformował, że nałożono 1 mandat za nieposprzątany teren, 
większość osób posiadała umowy na wywóz nieczystości stałych. 
Radny Wojna stwierdził, że należałoby wyegzekwować od osób prowadzących 
działalność wystawianie śmietników. 
Pan Bubienko stwierdził, że osoby prowadzące działalność bronią się przed 
wystawianiem śmietników.  
Sekretarz Miasta poinformowała, że SM wysłała zapytanie do osób 
prowadzących działalność o udokumentowanie wywozu śmieci poprzez 
okazanie rachunków i niektórzy mieszkańcy byli oburzeni. 
Radny Motyka poinformował, że SM może sprawdzić kto po sobie sprząta po 
zakończeniu dnia handlu. 
Radny Oniszczuk poprosił o informacje, ile czasu będzie trwała ekshumacja 
grobów. 
Pan Bubienko poinformował, że wykopano 7 mogił, cmentarz został zakopany 
i sprawa zakończona, jednak poza ogrodzeniem znaleziono kolejne groby 
których nie ma nigdzie na listach i podejrzewa się, że są to groby z pierwszego 
okresu  wojny. 
Radna Janiak zapytała, czy mandaty nałożone na kwotę 32 tys. zł są 
wyegzekwowane. 
Pan Bubienko wyjaśnił, że są to mandaty nałożone. 
Pani mecenas stwierdziła, że należałoby podjąć uchwałę która umożliwiłaby na 
umieszczenie w umowie dzierżawy zapisu mówiącego, że jeżeli dzierżawca nie 
zastosuje się do interwencji SM dotyczącej sprzątania terenu umowa zostaje 
rozwiązana.  

c) Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- radni oglądali wykonywaną inwestycje w szkole, która jeszcze nie została 
zakończona, 
- w bieżącym roku zostanie zrealizowane zadanie dotyczące modernizacji 
oświetlenia, 
- złożony jest wniosek o pozwolenie na budowę sieci wodociągowej i 
kanalizacji burzowej, drogi dla osiedla przy ul. Dworcowej, 
- nie ma jeszcze terminu konkursu na temat programu operacyjnego na 
modernizację sieci wodno-kanalizacyjnej, 
- zadania remontowe są realizowane w budynku Wiejska 47, Wiejska 17. 
d)  Sekretarz Miasta przedstawił w skrócie informacje na temat sezonu 
letniego 2008 w zakresie turystyki, promocji i imprez, która stanowi 
załącznik do protokołu. 
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Radny Oniszczuk zapytał, czy jest informacja na temat szacunkowej liczby 
turystów odwiedzających Hel 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, ze zbierane są informacje i zostaną przekazane na 
kolejnej sesji lub w biuletynie. 
Radny wyjaśnił, że w miejscowości Pogorzelice po pomiarze wody 
zużytkowanej określono ilość turystów. 
Następnie poprosił o podanie: informacji ile wydano na zadania promocji, 
imprezy i turystykę łącznie a także wniosków z przebiegu sezonu 2008. 
Zastępca burmistrza poinformował, że mimo niesprzyjającej pogody wielu 
turystów odwiedziło Hel a można to ocenić poprzez dane liczbowe z 
połączenia wodnego i odwiedzin atrakcji turystycznych. 
Radny Oniszczuk prosił o poinformowanie jakie trudności w sezonie 2008 
miała promocja. 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, że trudnością jest praca przez 20 godzin 
dziennie ale w br. było wsparcie ze strony pań z informacji turystycznej. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że w sprawozdaniu powinny być ujęte wnioski 
na 2009 rok. 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, że w przyszłym roku jeszcze bardziej będzie 
reklamowany Hel poza Mierzeją Helską oraz wykonane zostaną badania 
dotyczące ilości turystów. 
Radny Wojna stwierdził, że przyjeżdża stała liczba turystów, a miasto 
przestanie się rozwijać jeżeli turysta nie zostanie przyciągnięty poza 
sezonem. Stwierdził jednocześnie, że promocja powinna podawać 
wiadomości o mikroklimacie i wynikach badań tarczycowych. Brakuje w 
Helu bazy noclegowej uzdrowiskowej, ośrodków SPA, połączenia wodnego 
w weekendy poza sezonem. 
Pani mecenas stwierdziła, że należałoby stworzyć portal wirtualny Hel i np. 
zaoferować występy aktorów z teatru letniego w okresie jesiennym. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że:  
- nie może dzierżawca plaży zwijać podestów w połowie sierpnia kończąc 
tym sezon, 
- na scenie występujące zespoły powinny wykorzystywać nagłośnienie w 
umiarkowany sposób, żeby ludzie mogli swobodnie porozmawiać. 
Radna Borkowska stwierdziła, że przed sceną na okres sezonu powinny być 
ustawione ławki.  

Ad. do pkt 4 
b) projekt uchwały nr 2 
Skarbnik Miasta  poinformowała, że przedstawiona nowa wersja projektu 
uchwały dotyczy wprowadzenia 800 zł która jest dotacją dla powiatu puckiego 
na zakup modułu systemu powiadamiania oraz rocznych kosztów utrzymania 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu). 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
miasta Helu na 2008 rok. 
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Rada Miasta w obecności 11 radnych – jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVI/156/08 w sprawie zmian w budżecie miasta Helu na 2008 
rok, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
c) projekt uchwały nr 3 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie oddania w 
dzierżawę gruntu położonego w mieście Helu. 
Rada Miasta w obecności 11 radnych – jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVI/157/08 w sprawie oddania w dzierżawę gruntu położonego w 
mieście Helu, która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego 
głosowania. 
d) projekt uchwały nr 4 
Sekretarz Miasta wnioskował o wprowadzenie do § 7 pkt 1 ust. 3 w brzmieniu: 
„przestał być mieszkańcem Helu”. 
Zastępca burmistrza prosił o naniesienie poprawki w § 1 polegającym na 
zmianie nazwy działu „Oświata i wychowanie” na „Edukacyjna Opieka 
Wychowawcza”. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, z naniesionymi 
poprawkami, w sprawie Regulaminu przyznawania stypendium za wyniki w 
nauce oraz za osiągnięcia naukowe i artystyczne, inne osiągnięcia naukowe i 
artystyczne, sportowe. 
Rada Miasta w obecności 11 radnych – jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVI/158/08 w sprawie Regulaminu przyznawania stypendium za 
wyniki w nauce oraz za osiągnięcia naukowe i artystyczne, inne osiągnięcia 
naukowe i artystyczne, sportowe, która stanowi załącznik do protokołu wraz z 
wynikiem imiennego głosowania. 
e) projekt uchwały nr 5 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Helu za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym 
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Hel. 
Rada Miasta w obecności 11 radnych – jednogłośnie 11 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVI/159/08 w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
przysługującego członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Helu za udział w 
działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną lub Gminę Hel, która stanowi załącznik do protokołu 
wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
f) projekt uchwały nr 6 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego. 
Rada Miasta w obecności 10 radnych – jednogłośnie 10 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXVI/160/08 w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce 
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samorządu terytorialnego, która stanowi załącznik do protokołu wraz z 
wynikiem imiennego głosowania. 
Ad. do pkt 5 
W odpowiedzi na pytania w sprawach bieżących zastępca burmistrza 
poinformował, że: 
- państwo Sikora bez wydzielenia drogi nie mogą wykupić mieszkania, 
odpowiedzi od AMW jeszcze nie ma, 
- samochodem na ulicy Kaszubskiej zajmie się SM, 
- stacja bazowa telefonii komórkowej ma być zamontowana na budynku Mariny 
ale na razie toczy się procedura z tym związana, 
- MON nie chce w strukturach posiadać szpitala jako wojskowego więc 
samorządy będą musiały przejąć szpital ale nie wiadomo jakie samorządy, 
- centrum dla żołnierzy powracających z misji powstanie, trwają obecnie analizy 
które miejsce będzie najlepsze. 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, że basen w porcie jest czynny, zostanie stworzona 
sekcja pływacka przy Klubie Marynarza, miasto musi wynająć ratownika dla 
sekcji a komendant wydzielić godziny użytkowania basenu. 
Ad. do pkt 6 
Sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 25 
września 2008 roku do dnia 28 października 2008 roku stanowi załącznik do 
protokołu. 
Sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy nie należałoby wejść z większym udziałem 
w tramwaje wodne i brać udział w podziale zysków. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że miasto Gdańsk i Gdynia będą ogłaszały 
przetarg na tramwaje wodne na okres 4 lat przez co można będzie obniżyć 
realizację usługi i zwiększyć ofertę. Nie ma jeszcze sprawozdań finansowych 
według których będzie można się zastanowić nad zwiększeniem udziału. Udział 
prawdopodobnie będzie musiał być zwiększony ponieważ wycofał się z pomocy 
finansowej WFOŚ. 
Radna Pełechaty prosiła o przybliżenie programu szczepień profilaktycznych 
przeciwko rakowi szyjki macicy. 
Zastępca burmistrza poinformował, że na spotkaniu przybliżono od strony 
merytorycznej sprawę profilaktycznego programu, dlatego może w budżecie 
zaplanowany zostanie program kompleksowy dla najmłodszych. 
Radny Oniszczuk prosił o przybliżenie informacji dotyczącej przetargu na 
opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego w granicach administracyjnych Miasta Helu. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że wpłynęły trzy oferty o dużej rozpiętości 
cenowej od 30 tys. zł do 140 tys. zł, do piątku oferty powinny zostać 
uzupełnione i dopiero nastąpi wybór. 
Ad. do pkt 7 
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Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły do RM następujące pisma:  
- od Komendy Powiatowej Policji w Pucku o dofinansowanie wyposażenia KP 
Jurata w kwocie 55 tys. zł oraz paliwa do pojazdów służbowych w kwocie 5 tys. 
zł. 
Zastępca burmistrza stwierdził, że wniosek zostanie rozpatrzony przy 
konstrukcji projektu budżetu na 2009 rok. 
Radny Wojna stwierdził, że można pomóc Policji ale w mniejszych kwotach. 
Rada Miasta postanowiła poprzeć wniosek o zabezpieczenie środków bez 
wskazywania kwot. 
- od zastępcy burmistrza, złożone przez Pana Jacka Józwa, Szymona Ściegosz i 
Dariusza Małeckiego, dotyczące opinii na temat możliwości utworzenia szkoły 
windsurfingu w Helu na plaży głównej oraz uzyskania miejsc postojowych dla 
łodzi motorowej. 
Rada Miasta negatywnie zaopiniowała podanie Pana Jacka Józwa, Szymona 
Ściegosz i Dariusza Małeckiego. 
- od zastępcy burmistrza złożone przez Panią Leokadię Trepa i Panią Aldonę 
Łozowską w sprawie sprzedaży działki ozn. geod. Nr 337/12. 
Rada Miasta pozytywnie zaopiniowała powyższą prośbę. 
- od zastępcy burmistrza złożone przez Pana Dariusz Lobejko dotyczące zakupu 
części gruntu na poprawę zagospodarowania posiadanej nieruchomości. 
Rada Miasta postanowiła skierować pismo do sprawdzenia sprawy przez 
Komisje Gospodarczą ponieważ w tej samej sprawie zwrócił się Pan Zbigniew 
Sługocki. 
 
Część trzecia 
Ad. do pkt 1 
Przewodniczący Rady zapytał, czy park przy ul. Dworcowej zostanie zrobiony 
przed sezonem. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że zadania zaplanowane w budżecie na 2009 
rok będą realizowane. 
Radny Wojna zapytał na jakim etapie jest sprawa wydania decyzji o warunkach 
zabudowy dla dwóch obiektów znajdujących się na terenie portu po dawnej 
przetwórni i ostatniego obiektu z powybijanymi szybami. Prosił jednocześnie o 
wystosowanie pisma do odpowiednie struktury AMW o przekazanie map żeby 
można było przystąpić do planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu po 
jednostce rakietowej. Stwierdził jednocześnie, że jeżeli szpital miałby 
funkcjonować w ograniczonym zakresie można byłoby zastanowić się nad 
zagospodarowaniem uzdrowiskowym. 
Zastępca burmistrza poinformował, że decyzje o warunkach zabudowy dla 
nieruchomości w porcie wydaje Urząd Morski, który zwrócił się do inwestora o 
przedstawienie wizji koncepcji rozwoju dla całego portu. Koncepcja 
zagospodarowania została sporządzona przez inwestorów, jeżeli zostanie 
zaakceptowana to Urząd Morski wyda pozytywną opinię. 
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Ad. do pkt 2 
Przewodniczący Rady poinformował, że z okazji 25-lecia hufca rada miasta 
została wyróżniona przez Komendę Hufca Hel medalem okolicznościowym 
zasłużonym dla miasta Helu. 
Radna Michniewicz-Borkowska przekazała również medal okolicznościowy 
dla Pani Teresy Rzepko. 
Radny Oniszczuk poinformował, że: 

a) 16 października w Pogorzelicach g. Rewal odbywała się konferencja na 
temat wpływu budowy gazociągu bałtyckiego na interesy gmin 
nadmorskich, 

- omówiono zagrożenia od zanieczyszczenia morza poprzez wwytwarzanie 
zawiesiny i braku przenikania światła do możliwego zagrożenia złóż 
materiałów chemicznych, 
- rurociąg ma mieć 1200 km długości, średnica rury metr, 
- „Nord Stream” jest inwestycją prywatną i nie ma gwarancji państwowych, 
- Niemcy i Rosja nie podpisały umowy jako państwa na budowę rurociągu, 
- jeżeli coś się stanie a spółka przestanie istnieć, kto będzie płacił za powstałe 
szkody, 
- opracowano rezolucję którą skierowano do najwyższych władz 
państwowych o energiczne działania zablokowania inwestycji i opracowania 
wpływu na środowisko, 
b) 23 października odbyło się walne zebranie delegatów ZMiGM w Krynicy 
Morskiej  
- związek popiera i wzmacnia wystąpienie do władz państwowych, zwraca 
się o podjęcie powyższych działań, 
- podsumowana została również działalność za rok 2008 i przedstawione 
realne kierunki do działania w roku 2009. 

Radny Motyka poinformował, że jest ciekawy skutków podjęcia pierwszej 
uchwały na sesji dla mieszkańców osiedli wojskowych. Stwierdził jednocześnie, 
że samowolna działalność stowarzyszenia, które zajmuje się baterią Schleswig 
Holstein, o której mówił pan nadleśniczy, nie postawiła miasta w dobrym 
świetle przed pozostałymi przedstawicielami instytucji będących na sesji. 
Przewodniczący Rady poinformował, że nadleśnictwo żąda zapłaty od osób 
przewożących turystów meleksami za przejazd od ul. Helskiej do baterii. 
Radny Wojna stwierdził, że cypla nie można oddać żadnemu stowarzyszeniu 
ani fundacji itp. ponieważ miasto ma czerpać z tego pieniądze, musi być to 
przedsięwzięcie o charakterze publiczno - prawnym. 
Przewodniczący Rady poprosił, żeby pani mecenas znalazła taki sposób, który 
pozwoliłby na wpływanie dochodów z cypla do kasy miejskiej. 
Ad. do pkt. 3 
Protokół z XXV sesji Rady Miasta Helu został przyjęty jednogłośnie 11 głosami 
„za”. 
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Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował radnym za 
uczestnictwo w sesji, po czym zamknął obrady. 
Protokołowała: Daria Ziółkowska 
 
Załączniki do protokołu: 
1.   porządek obrad 
2.   listy obecności 
3.  statystyka zdarzeń PSP dla całego powiatu puckiego oraz miasta Helu 
4.  uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustanowienia zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Helski Cypel” 
5.  sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej Miasta Helu 
6.  informacja na temat sezonu letniego 2008 w zakresie turystyki, promocji i imprez 
7.  projekty uchwał 
8.  uchwały podjęte 
9. sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 25 września 2008 roku do dnia 28 października 

2008 roku  
10. sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
 
protokół zatwierdzony głosami: 
 
„za”      14 

„przeciw”      - 

„wstrzymującymi się”     -                

dnia     26 listopada 2008 roku             
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta Helu 
 

Edward Mrozik 
 

 
 


